
• PREDSTAVITEV PAPIRNICE VEVČE V ZAGREBU

Atrakcija razstave- ročna izdelava papirja
Konec januaija so v populamem in ne samo v Jugoslaviji dobro

znanem Muzejskem prostoru v Zagrebu zaprii odmevno razstavo pi-
sane besede na Hrvaškem, ob kateri sta biliprikazani tudi rekonstruk-
cija glagolske tiskarskc črke in ročna izdelava papirja naših papirni-
čaijev z Vevč.

Na uvodni slovesnosti je govo
ril tudi Stane Ermenc — direktor
Papirnice Vevče. Predstavil je
papirnico in njena prizadevanja
za ohranitev izročila ročne izde-
lave papirja, ki izvira izdruge po-
lovice 15. stoletja. Poudaril je,
da Papirnica Vevče s tradidjo
proizvodnje papirja streže do-
mače in tuje tržišče že od leta
1843. Vevški papir uporabljajo

na vseh kontinentih sveta. Želja
vevških papirničarjev je, da bi
vevški papir še naprej uporab-
Ijali za tiskano in pisano besedo.

Bolj domiselne in atraktivne
dopolnitve obsežne razstave Pi-
sana riječ u Hrvatskoj, ko je bila
demonstracija ročne izdelave
papirja, na kakršnega so bile pi-
sane, nekatere pa tudi že tiskane

vse knjige, ki so nastale do pet-
najstega stoletja in so bile tu raz-
stavljene, si res ne bi raogli misli-
ti. Kot je že v navadi, si v tem
imenitnem zagrebškem Muzej-
skem prostoru postavljene raz-
stave ogleda okrog 350.000 obi-
skovalcev iz vse Jugoslavije in
tudi iz tujine. Razumljivo je, da
je imela demonstracija ročne iz-
delave papirja močan odtnev pri
obiskovalcih in tudi v sredstvih
javnega obveščanja in razumlji-
vo, da bi si take reklame želela
slehema delovna organizacija!
Seveda je pa malo takih, ki bi
imple tak odnos do ohranjanja in

negovanja produkcijske dedišči- .•
ne. Papimica Vevče je v Jugosla-
viji edina papimica, ki je obno-
vila stari način izdelave papirja in
se z njim tudi uspešno vključila v
prodajo.

Tudi na razstavi so se uspešno
vključili v prodajo. Vsak ročno
izdelan list so kot spominek pro-
dali za sto dinarjev, prodajali pa
so tudi pisemske komplete po
1500 din in še drugo.

Uspešna demonstratorja
ročne izdelave papirja na raz-
stavi sta bila Jože Kresnik in
Peter Lajovic, ki pravita, da je
bilo v Zagrebu odlično, vendar
težavno, ker sta morala ob delu
še odgovarjati na številna vpra-
šanja o postopku izdelave pa-
pirja pa tudi o današnji tehnolo-
ško modemi Papirnici.
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